ІМЕННИКИ

Особливості відмінювання РОДОВОГО відмінка множини
1 ВІДМІНА

· звичайно нульове закінчення: трава –трав, груша – груш
· о, е в закритому складі чергуються з і: нога – ніг, корова – корів, береза – беріз
! але: розмова – розмов, ворона – ворон, оселя – осель, лелека – лелек, мережа - мереж
· якщо в кінці основи збігаються 2 приголосні, то між ними може з’являтися о або е:
церква – церков, іскра – іскор, війна – воєн, сестра – сестер, миска – мисок

! але: вільха – вільх, буква – букв, шахта – шахт, ковдра – ковдр

м’якість кінцевого приголосного основи зберігається: пісня – пісень, вишня – вишень, робітниця – робітниць

! але: буря – бур, зоря - зір
· кілька іменників мають закінчення –ів: суддів, гайдамаків, теслів, ніздрів, мамів (і мам), бабів (і баб), губів (і губ), легенів (і легень), старостів (у весільному обряді), і старост (керівників)
 а також прізвища: Чайка – Чайків, Чупринка – Чупринків
· кілька іменників мають закінчення –ей: мишей, вошей, попадей (від попадя), свиней, сімей (сім’я), ескадрилей (ескадрилья), мантилей (мантилья), дуеней (дуенья)  
· окремі іменники: овець (вівця), дощок (дошка), зморщок (зморшка)
2 ВІДМІНА

· звичайно закінчення – ів: солдатів, батьків, татів, грамів, помідорів, кущів, країв
· нульове закінчення в іменниках, які при відмінюванні втрачають суфікс –ин: 
киян (киянин), селян (селянин), болгар (болгарин)
· у іменниках, що не втрачають –ин виступає закінчення -ів: грузинів (грузин), осетинів (осетин), хазяїв/ хазяїнів (хазяїн)
· нульове закінчення в іменниках: чобіт,  циган, чоловік (у значенні особи)
! але: чоловіків (у значенні «люди чоловічої статі»)

·  закінчення –ей: гостей, коней
3 ВІДМІНА

· усі іменники, за винятком мати (матерів), мають закінчення –ей: ночей, подорожей, печей
· іменник вісь в Р.в. множини (як і в інших відмінках, крім знахідного й орудного однини – вісь, віссю) має форму з початковим о-: осей
3 ВІДМІНА

· у родовому відмінку множини, як і в усіх інших, з’являється суфікс –ат​- або –ен-: 
телят (теля), ягнят (ягня), коліщат (коліща);  імен (ім’я)

МНОЖИННІ ІМЕННИКИ
· –ів: ласощів, дріжджів, сходів, обіймів, окулярів, Жигулів, Чернівців

· –ей: дітей, людей, курей, гусей, дверей, саней, сіней, грошей
· нульове закінчення: канікул, вил, воріт, дров, лещат, Сум, Черкас, Карпат, грабель (і граблів), конопель, ночов, ясел, ясен, жорен.
